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Kære Marcus Vesterager, MB 
På vegne af Lena Kongsbach, vicedirektør i Bygge‐, Parkerings‐ og Miljømyndigheden sender jeg hermed svar på dit 
spørgsmål af 7. april 2022 vedr. klager over altaner. 
 
Med venlig hilsen  

Andreas Mateskovic Lyduch 
Politisk koordinator 
BPM Sekretariat 
_________________________________________ 
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Besvarelse vedrørende indsigelser over altaner 

Medlem af Borgerrepræsentationen Marcus Vesterager (A) har den 

7.april 2021 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

 

Spørgsmål 

Jeg vil gerne bede forvaltningen redegøre for klager, forvaltningen 

modtager i forbindelse med opsætning af nye altaner. Jeg er ikke 

interesseret i klager, der omhandler kommunens sagsbehandlingstid, 

men klager/indsigelser fra naboer, der f.eks. oplever indbliksgener eller 

mister dagslys/udsyn. 

 

Jeg vil gerne bede om tallene for de sidste fire år, og jeg håber, det er 

muligt at kategorisere dem i henhold til ovenstående. 

 

Svar 

Teknik- og Miljøforvaltningens sagsbehandlingssystem til byggesager 

er ikke opsat på en måde, der giver mulighed for lave et udtræk af de 

efterspurgte oplysninger. Det vil kræve en manuel gennemgang af 

byggesagerne. Forvaltningen kan oplyse, at forvaltningen siden 1. 

januar 2020 har givet tilladelse til opsætning af 7957 altaner (inkl. i 

stueetage og tagetage) fordelt på 407 byggesager.  

 

Ansøgninger om altaner behandles i forvaltningen af et altanteam. 

Altanteamet har pr. 20. april 2022 114 igangværende ansøgninger om 

altaner under behandling. Tallet er eksklusive sager, hvor forvaltningen 

venter på supplerende oplysninger fra ansøger.  

 

Der er modtaget indsigelser i 15 % af de igangværende ansøgninger. 

Indsigelser vedrører primært forringelse af dagslys og indblikgener. 

Der kan komme flere indsigelser til ansøgningerne før der træffes 

afgørelse i sagerne. Tallet er således ikke dækkende for hvor mange 

indsigelser forvaltningen modtager i alt. 

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på kk.dk/artikel/spørgsmål-til-teknik-

og-miljøudvalget. 
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